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M’ha sorprès veure com s’ha tren-
cat la línia d’actuació i coherència 
de la Sindicatura que, per més que 
els seus membres formin part d’un 
partit polític, té com a missió princi-
pal la representació del Consell Ge-
neral des de la dignitat i la sobrietat.

Si la subsíndica hagués entès i in-
terpretat correctament el seu encàr-
rec polític, ja no hagués hagut de 
participar mai en una comissió elec-
toral per designar candidats comu-
nals a la parròquia de Canillo.

La tribuna

Política sí, safareig no!
M’ha sorprès veure com s’ha trencat la línia d’actuació i coherència de la Sindicatura

E
l dia 7 de novembre la 
cònsol major de Canillo 
va ser entrevistada al pro-
grama Ara i Aquí de Ràdio 
Nacional d’Andorra, i en 

referència a la seva continuïtat en la 
política comunal va emetre un pa-
rer que crec que no em pertoca valo-
rar en relació a la seva veracitat. L’en-
demà, al programa Vox Populi de la 
mateixa emissora, curiosament, va 
comparèixer la subsíndica general, 
la qual va voler respondre i matisar 
les anteriors declaracions de la man-
datària comunal. I aquells que vam 
sentir aquesta darrera vam poder 
comprovar que ho va fer des d’una 
vehemència i una agressivitat par-
tidistes i tendencioses, desvetllant 
continguts interns de la comissió 
encarregada de formar candidatura 
de DA a Canillo que no eren dignes 
de fer-se públics. 

EN RELACIÓ a les manifesta-
cions de la subsíndica Mònica Bo-
nell, entenc que el conseller gene-
ral que sóc no solament té el deure 
sinó també l’obligació d’expressar-
se al respecte, ja que la Sindicatura 
és l’òrgan de màxima representació 
del Consell General i la subsíndica 
en forma part indissociable i perma-
nent, i doncs també em representa a 
mi i al meu Grup parlamentari. 

Que jo recordi, és la primera vega-
da que un/a subsíndic/a surt a corre 
cuita en un mitjà de comunicació a 
desmentir un altre responsable ins-
titucional, per un tema que no afec-
ta en res el Consell General.

Andorra passa per un moment 
prou delicat com perquè responsa-
blement no es confongui la políti-
ca amb les tafaneries i les xarloteries. 
Seria recomanable, pel bé de tots, 
que el qui o els quins van fer possi-
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ble que aquesta senyora fos investi-
da subsíndica General saldessin el 
que comença a esdevenir un greuge 
important per a la bona imatge del 
Consell General.

FA DIES que podem llegir al seu 
facebook i twitter comentaris més o 
menys encertats, i, en tot cas, a tort i 
a dret, escrits en hores laborables. És 
inacceptable i em molesta a ultran-
ça ja que amb els diners de tots li pa-
guem les hores, i mai més ben dit, 
a preu d’or. Més targeta de crèdit, 
telèfon mòbil, i quan s’escau, fins i 
tot, vehicle oficial de funcions amb 
xofer. 

La notorietat no s’aconsegueix, 
per més que hom vulgui ser pre-
sent a tots els mitjans i els fòrums 
socials i polítics possibles, ni traient 
més costats que costelles. Sinó que 
s’aconsegueix elegantment amb tre-
ball, discreció i eficàcia. 

L’any 1993 la Constitució va resi-
tuar la Sindicatura en l’únic i impor-
tant rol de conduir i representar el 
Consell General, de tal manera que 
la va voler apartar de picabaralles 
polítiques i més quan són estèrils.

I fins a l’inici d’aquesta legislatu-
ra sembla que això s’havia anat res-
pectant, però malauradament ara 
s’ha trencat. 

Seria bo que plegats vetlléssim 
per no malmetre un dels pocs òr-
gans que ha sabut estar i guardar 
una prestància més enllà de les ide-
ologies i de les discrepàncies perso-
nals. De no ser així, més tard o més 
d’hora, el conjunt dels actors polí-
tics amb les ciutadanes i ciutadans 
que conformem l’Estat Andorrà, ens 
haurem de replantejar la idoneïtat 
de continuar mantenint la configu-
ració de certes institucions, que ens 
costen molts diners i ens aporten 
ben poca cosa, vist que algun dels 
seus titulars pot emprar bona part 
del temps a fer ostentació partidis-
ta i safareig. H
Conseller general pel Partit Socialdemò-
crata
redaccio@elperiodicdandorra.ad

Torn de paraula

Absència desafortunada 

D
iumenge passat al mig-
dia, l’església parroqui-
al d’Ordino va acollir 
un concert ja tradicio-
nal, com és el Concert 

de Tardor.
Aquest va ser compartit conjun-

tament amb el Cor l’Espiga de Cube-
lles i la seva amfitriona , la Coral Ca-
samanya d’Ordino.

Aquesta centenària entitat cul-
tural del Garraf va retornar molt 
amablement la visita que la coral 
ordinenca va fer al mes de juny d’en-
guany, acompanyats entre altres 
persones, per la regidora de Cultu-
ra de la vila de Cubelles, volent do-
nar la millor rellevància possible a 

aquest acte. L’assistència de públic 
va superar altres concerts i l’esglé-
sia estava plena a vessar.

La gent va aplaudir generosa-
ment totes les cançons executades 
per ambdues corals, que van anar 
desgranant el seu propi repertori, 
així com els cant comuns, en un cli-
ma de gran cordialitat.

Abans del concert havíem fet una 
visita al Museu Areny de Plandolit 
i a l’Auditori Nacional, exquisida-
ment atesos pel seu personal. Des-
prés del concert un dinar de germa-
nor va cloure la trobada, amb una 
diada quasi perfecta, rodona com 
se sol dir.

Però quelcom no va funcionar 
prou bé, per no dir molt malament 
al meu entendre: va ser allò que per-
toca a l’absència d’autoritats comu-
nals.

Just abans d’iniciar el concert 
vaig fer la presentació, sense deixar 
d’escombrar amb la vista els assis-

sents, però sí que havien estat degu-
dament informades.

No hi eren presents ni els Hbles. 
srs cònsols , ni la Hble. sra consellera 
de Cultura, ni la sra directora del De-
partament, o bé qualsevol altra per-
sona delegada.

La seva absència penso que és 
molt lletja, per no dir-ne reprovable.

No crec que els actes culturals a 
Ordino siguin tan sovintejats com 
per excusar-ne la seva presència.

Penso que és un menyspreu a la 
nostra coral, un lleig per a la parrò-
quia, i una manca inexcusable de 
delicadesa envers la Coral l’Espiga 
de Cubelles i les seves autoritats mu-
nicipals.

Ja m’excusareu, però penso que 
darrerament a les qüestions cultu-
rals no se’ls hi presta l’atenció que 
aquestes es mereixen.

Hi han certes coses que s’han de 
dir i no me les puc callar més.

Penso, públicament i en veu al-
ta, que estar al servei del poble, és 
també estar al costat de la cultura, 
la qual forma part primordial de la 
nostra identitat. H

tents a l’acte. Vaig fer les pertinents 
salutacions de presència i benvin-
guda, a les autoritats de Cubelles, 
a la seva coral i a tot el públic en ge-

neral.
I no ho vaig fer amb les autori-

tats de la parròquia d’Ordino. ¿Per-
què? Doncs perquè no hi eren pre-


